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§ 53 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Anmälningar KSAU 2015-05-12 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Skrivelse till kommunstyrelsen och svar om 
namnbyte till Seniorrådet 

Mats Gerdau, kommunstyrelsens 
ordförande 

Medborgarförslag om djurrättskrav vid 
offentlig upphandling 
KFKS 2015/356-460 

Mats Bohman, administrativ direktör 

Svenska turistföreningen – När blir 
naturreservaten klara? 

Annika Skogetun, enhetschef park- och 
naturenheten 

  

Rapporter 
 

Årsredovisning och revisionsberättelse 
Nacka Stadshus AB 

Johanna Magnusson, kommunstyrelsens 
controller  

Årsredovisning och revisionsberättelse 
Nysätra Fastighets AB 

Johanna Magnusson, kommunstyrelsens 
controller 

  

Cirkulär, SKL, KSL 
 

Cirkulär 15:15 Budgetförutsättningar 2015-
2018 

 

  
KSL Gemensam gymnasieregion 2.0, 
rekommendation 

Utbildningsnämnden 

KSL Samverkan för trygg region, 
rekommendation 

Juridik- och kanslienheten 

KSL Samverkan kring Sfi-bas-utbildning, 
rekommendation 

Arbets- och företagsnämnden 

KSL Angående skatteväxling, 
rekommendation 

Socialnämnden 

KSL Protokollsutdrag 2015-04-21 §13  
KSL Protokollsutdrag 2015-04-21 §16  
SKLs sammanträdesplan 2016  
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Övrigt 
 

Protokoll styrelsemöte Nacka stadshus AB Johanna Magnusson, kommunstyrelsens 
controller 

  
AB Vårljus förslag årsstämma 150317  
AB Vårljus kallelse årsstämma 150407  
AB Vårljus Årsredovisning 2014  
  
Utredning om matchningsanställningar – 
remiss från Arbetsmarknadsdepartementet 

Arbets- och företagsnämnden 

Krav på privata aktörer i välfärden – remiss 
från Arbetsmarknadsdepartementet 

Helena Meier, Stadsjurist 

Moderniserad studiehjälp – remiss från 
Utbildningsdepartementet 

Utbildningsnämnden 

  
Överenskommelse om enhetschefs 
arbetsmiljöansvar 

Malin Westerback  
Direktör fritid och arbete 

  
Käppalaförbundet, protokoll 150324  
Käppalaförbundet, information om 
anslutning av andra kommuner, 150427 

 

  
Föreningsrådet i Älta, protokoll 2015-02-03  
  
Södertörns brandförsvarsförbund, 
protokoll 150327 

 

Södertörns brandförsvarsförbund, 
protokoll 150424 

 

  
 
- - - - - 
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§ 54 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Delegationsbeslut KSAU 2015-05-12 

Ärende Beslutsfattare 
Delegationsbeslut, konferensdeltagande 
Anders Tiger (KD) och Roger Bydler (MP)

Mats Gerdau, Kommunstyrelsens 
ordförande 

Beslutsattestanter år 2015 inom ansvar 
20101-20130 

Lars Nylund, Tf fastighetsdirektör 

Förordnande av Stadsdirektör 9-14 maj 
2015 

Lena Dahlstedt, Stadsdirektör 

Delegationsbeslut, bildande av enheten för 
strategisk stadsutveckling 

Lena Dahlstedt, Stadsdirektör 

Delegationsbeslut, entledigande från 
uppdrag som ersättare i Mälardalsrådet 

Mats Gerdau, Kommunstyrelsens 
ordförande 

Delegationsbeslut år 2015 ansvar 26xxx Malin Westerback, Direktör för arbete och 
fritid 

  
 
- - - - - 
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§ 55 KFKS 2015/286-040 

Övertagande av hälso- och sjukvårdsuppgifter för vissa 
funktionshindrade och skatteväxling med landstinget 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Under förutsättning av att Regeringen beslutar om skatteväxling utifrån hemställan 
enligt punkt 2 nedan, beslutar kommunfullmäktige att Nacka kommun ska ta över 
ansvaret för viss hälso- och sjukvård inom ramen för lagen om särskilt stöd och 
service för vissa funktionshindrade (”LSS-verksamhet”), enligt rekommendationen 
från Kommunförbundet Stockholms län den 12 juni 2014.  

 
2. Kommunfullmäktige beslutar att tillsammans med Stockholms läns landsting och 

övriga kommuner i länet hemställa hos finansdepartementet att de länsvisa 
skattesatserna i 2 § och 3§ förordningen (2013:976) om kommunalekonomisk 
utjämning höjs 2 öre för kommunerna och sänks 2 öre för Stockholms läns 
landsting från och med 1 januari 2016.  

 

Ärende 
Samtliga kommuner i Stockholms län och landstinget har antagit Kommunförbundet 
Stockholms läns (KSL) rekommendation om att kommunerna ska ta över viss hälso- och 
sjukvård som utförs i gruppbostäder och daglig verksamhet, som kommunen ansvarar för 
enligt lagen om stöd och service för vissa funktionshindrade. Detta är tänkt att finansieras 
genom en skatteväxling på 2 öre mellan varje kommun och landstinget. För att 
skatteväxlingen ska kunna ske måste kommunfullmäktige besluta om att tillsammans med 
övriga kommuner och landstinget hemställa hos Regeringen om att växlingen ska ske. 
Kommunfullmäktige måste också fatta beslut om att överta verksamheten enligt KSL:s 
rekommendation. 
 
Till kommunstyrelsens sammanträde den 25 maj 2015 ändras ärendets rubrik till 
”Skatteväxling med landstinget för att ta över hälso- och sjukvårdsuppgifter för vissa 
personer med funktionsnedsättning” 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 april 2015 
Protokollsutdrag socialnämnden den 21 april 2015, § 57 
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KSL:s rekommendation den 12 juni 2014: ”Hälso- och sjukvård i bostad med särskild 
service” 
Underlag från KSL den 1 april 2015: ”Ytterligare beslut krävs angående skatteväxling LSS” 
Tabell ekonomiska konsekvenser 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens beslut den 1 december 2014, § 266 
Tjänsteskrivelse till social- och äldrenämnden daterad 6 oktober 2014; rekommendation om 
övertagande av utförandet av hälso- och sjukvård i bostad med särskild service och daglig 
verksamhet 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i socialnämnden den 21 april 2015 § 57 
Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige besluta att tillsammans med Stockholms läns 
landsting och övriga kommuner i länet hemställa hos finansdepartementet att de länsvisa 
skattesatserna i 2§ och 3§ förordningen (2013:976) om kommunalekonomisk utjämning 
höjs med 2 öre för de kommunerna och sänks med 2 öre för Stockholms läns landsting 
från och med 1 januari 2016. 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 december 2014 § 266 
Kommunstyrelsen beslutade följande. 
Nacka kommun antar Kommunförbundet Stockholms läns rekommendation att 
kommunen tar över ansvaret för utförandet av hälso- och sjukvård i bostad med särskild 
service och daglig verksamhet. 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 56 KFKS 2014/240-041 

Månadsbokslut för mars 2015 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2015. 
 

Ärende 
Det ekonomiskt utfallet för januari-mars 2015 är svagt negativt i jämförelse med budget för 
perioden, men inte oroande. Ser man på den sammantagna årsprognosen för nämnderna är 
det negativt. Vidare är den sammanlagda årsprognosen för skatteintäkter och utjämning 
lägre än budget. Detta kompenseras delvis av återbetalning av sjukförsäkringspremier från 
Afa försäkring som kommer att ske under 2015 och av att finansnettot för året ser ut att ge 
en positiv avvikelse jämfört med budget. Den sammantagna bedömningen är att det 
budgeterade resultatet på drygt 70 miljoner kommer att kunna nås, men att detta förutsätter 
hög kostnadskontroll och åtgärder, särskilt inom de nämnder som har prognostiserade 
underskott. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 april 2015 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 57 KFKS 2014/240-041 

Investeringsbeslut och -sammanställning tertial 1 år 
2015 natur- och trafiknämnden 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 

 Kommunfullmäktige bevilja natur- och trafiknämndens hemställan om 
investeringsmedel om 15,7 mnkr enligt följande. 
Nya investeringar 

 Ersättningsbusshållplatser Saltsjöbanan, 3,6 mnkr 
 Rasskydd Henriksdalsbergets gångväg, 0,7 mnkr 
 Mätarkammare för spillvatten, 1,5 mnkr 

Tilläggsinvesteringar 
 Tilläggsinvestering Expansion Österviks återvinningscentral, 9,9 mnkr 

 
 Kommunfullmäktige noterar den av trafik-, park och natur- och VA- och avfalls- 

enheterna genom natur- och trafiknämnden redovisade 
investeringssammanställningen. 

 

Ärende 
Natur- och trafiknämnden begär för de kommande tre åren investeringsmedel för 15,7 
mnkr att användas för att utveckla och säkerställa god kvalitet och funktionalitet i 
kommunens gemensamma infrastruktur, som vägar, parker, va-anläggningar och 
återvinningskapacitet. 
 
Nya investeringar 

 Ersättningsbusshållplatser Saltsjöbanan, 3,6 mnkr 
 Rasskydd Henriksdalsbergets gångväg, 0,7 mnkr 
 Mätarkammare för spillvatten, 1,5 mnkr 

 
Tilläggsinvesteringar 

 Tilläggsinvestering Expansion Österviks återvinningscentral, 9,9 mnkr 
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Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 april 2015 
Investeringsbeslut ersättningsbusshållplatser Saltsjöbanan med bilagor 
Investeringsbeslut rasskydd Henriksdalsberget gångväg med bilaga 
Investeringsbeslut mätarkammare för spillvatten med bilaga 
Tilläggsinvestering Österviks återvinningscentral med bilaga 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät, för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp, anteckna 
följande. 
 
Vi ser med oro på att kommunen i alltför hög grad är beroende av konsulter. Det är inte 
alltid nödvändigtvis antalet konsulter som oroar, snarare de arbetsuppgifter som 
kommunen hyr in konsulter för. I dagsläget saknas tillräckligt med resurser internt i 
kommunen för att styra konsulter på ett bra sätt och leverera effektivitet för 
skattepengarna. Det visar sig gång efter gång i dyra tilläggsinvesteringar och fördyrade 
driftsprojekt. Det är något vi socialdemokrater vill ändra på. Kompetens och resurser att 
styra och följa upp projekt vill vi stärka ”in-house”. 
 
- - - - - 
  



13 (50) 
  
 12 maj 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 58 KFKS 2014/441-040 

Investeringsbeslut för färdigställande av nätverks-
uppgradering 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta beslut om en investeringsram för 
färdigställande av nätverksuppgradering om sex miljoner kronor. 
 

Ärende 
Kommunen har under de senaste året investerat i nät för IT-kommunikation som har 
högre kapacitet och säkert. Det har varit nödvändigt med tanke på att verksamheterna, och 
då inte minst skolan, använder nätet för att komma åt information och tjänster. Det finns 
nu behov av att avsluta detta arbete i denna fas. För detta krävs investeringsmedel på sex 
miljoner kronor. Investeringen bidrar till verksamhetsnytta på flera sätt och gamla nät och 
kostnader för dessa kan avvecklas. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 april 2015 
Handlingsplan nätombyggnad 2015 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät, för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp, anteckna 
följande. 
 
”Nätverket i Nacka kommun och för våra verksamheter har under lång tid varit eftersatta. 
Det märktes inte minst när några Nacka-elever uppmärksammade detta via en insändare i 
DN tidigare under läsåret. I sig är det bra att delar av detta nu åtgärdas. Återkommande 
och dyra tilläggsinvesteringar är i sig ett tecken på avsaknad av långsiktigt hållbar strategi.” 
 
- - - - - 
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§ 59 KFKS 2014/240-041 

Tertialbokslut 1 år 2015 för Nacka kommun 
Muntlig information 

Beslut 
Arbetsutskottet noterade informationen till protokollet 
 

Ärende 
Maria Karlsson, redovisningsspecialist på controllerenheten redogjorde för tertialbokslut 1 
år 2015 för Nacka kommun. 
 
Resultatet för perioden januari-april 2015 är 24 miljoner kronor, vilket är 7 miljoner kronor 
över budget. Det är bl.a. Välfärd skola och natur- och trafiknämnden som redovisar 
överskott för perioden. När det gäller årsprognos kommer utbetalning från AFA försäkring 
AB på 22 miljoner kronor samt ett positivt finansnetto bidra positivt till resultatet. 
Skattenettot blir dock lägre än prognostiserat och pensionskostnaderna högre, vilket är 
negativt för resultatet. En sammanställd årsprognos lämnas inför kommunstyrelsens 
sammanträde 25 maj. 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade notera informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät, för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp, anteckna 
följande. 
 
”Vi noterar att i all hast med att sälja kommuninvånarnas fastigheter till Rikshem, missade 
majoriteten att planera för alla konsekvenser. När lokalenhetens personal inte övergår till 
Rikshem, medan det inte längre finns lokaler att verka i, leder detta till negativt utfall för 
mars. Vidare konstaterar vi att AFA-pengarna betalas tillbaka. Det är försäkringspengar för 
de som blir utförsäkrade pga den tidigare regeringens politik. Det tillsammans med 
gynnsamma ränteförhållanden håller det negativa utfallet på en lägre nivå. Lite tur, men inte 
hållbart i längden.” 
 
- - - - - 
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§ 60 KFKS 2015/334-610 

Nya avgiftsnivåer för maxtaxa inom förskola och 
fritidshem 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet och beslutar att 
ärendet ska kompletteras med information om nuvarande maxtaxa inom förskola och 
fritidshem. 
 

Ärende 
Regeringen har beslutat om en förändring i reglerna om statsbidrag för kommuner som har 
maxtaxa inom förskola och fritidshem. Förenklat innebär ändringen att Nacka kommun får 
lägre statsbidrag till de verksamheterna och därmed behöver höja avgifterna, för att behålla 
de beslutade ersättningsnivåerna till utförarna. Förändringen träder i kraft den 1 juli och för 
att kommunfullmäktige ska kunna hinna ta ställning till frågan om höjda avgifter innan 
dess, måste ärendet gå direkt från utbildningsnämnden, som behandlar förslaget den 21 
maj, till kommunstyrelsen den 25 maj och fullmäktige den 15 juni. Arbetsutskottet får 
därför information om det förslag som läggs fram till utbildningsnämnden, som beredning 
inför kommunstyrelsens hantering av ärendet. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 maj 2015 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet ska kompletteras med information om nuvarande 
maxtaxa inom förskola och fritidshem. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 61 KFKS 2015/185-040 

Prissättning av administrativa stödtjänster 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer de föreslagna principerna för beräkning av gemensamma 
administrativa stödtjänster avseende år 2016. 
 

Ärende 
Arbetsutskottet föreslår att de principer som fastställdes inför budget 2014 för beräkning 
och fördelning av de gemensamma administrativa stödtjänsterna kvarstår. Principerna 
innebär i korthet att kostnaderna beräknas på senaste årets förbrukning och att kostnaderna 
fastställs i god tid före enheternas arbete med internbudget påbörjas. 
 
Arbetsutskottet föreslår att de upphandlingar som inköpsenheten genomför med förnyad 
konkurrensutsättning, förenklat eller öppet förfarande sker till fast pris som fastställs före 
påbörjat uppdrag. 
 
Inför arbetet med ramärendet 2016-2018 och internbudget 2016 är det viktigt att 
kommunens verksamheter känner till kostnaderna för de administrativa stödtjänsterna. 
Både priser och underlag för vad enheter och verksamheter ska betala fastställas i god tid 
inför nämndernas beslut om mål och budget för nästkommande år samt när nämnder och 
verksamheternas ska redovisa internbudget.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 april 2015 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 62 KFKS 2015/335-012 

Sammanträdesdagar 2016 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar om sammanträdesdagar 2016 för sig enligt 
juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2016 för sig enligt juridik- och 
kanslienhetens förslag. 

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 
2016 för sig enligt juridik- och kanslienhetens förslag. 

 

Ärende 
Juridik- och kanslienheten har tagit fram ett förslag till sammanträdesdagar för 2016. 
Förslaget bygger på en grundstruktur med sammanträden för kommunstyrelsens 
arbetsutskott 13 dagar före kommunstyrelsens sammanträden. Justeringar har gjorts för 
lov/helgdagar. Förslaget samspelar med det förslag som juridik- och kanslienheten lägger 
fram till kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott och dess verksamhetsutskott samtidigt. 
Förslagen för samtliga dessa redovisas för att underlätta bedömning av förslagen 
sammantaget. 
 
Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i oktober månad. 
Det innebär att handlingar till tertialbokslut två inte kan skickas ut i tid inför behandling i 
arbetsutskottet. Därför ges även fortsättningsvis en muntlig information på sammanträdet 
om vad bokslutet kommer att visa. 

Förkortningsförklaring 
KSSU = kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 
KSAU = kommunstyrelsens arbetsutskott  
KSVU = kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
 

KSSU KSAU/KSVU KS KF 
December 2015 11 januari 1 februari 

19 januari    
2 februari 9 februari 22 februari 14 mars 
23 februari 
8 mars 

   
15 mars 4 april 18 april 

5 april 
19 april 

   
26 april 9 maj 23 maj 



18 (50) 
  
 12 maj 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

10 maj    
24 maj 31 maj 7 juni (tisdag) 20 juni 
 8 juni 

 
20 juni  
(”ramärendet”) 

 

14 juni 
9 augusti 

 
16 augusti 

 
29 augusti 

 
12 september 

30 augusti    
13 september 20 september 3 oktober 17 oktober 
4 oktober 11 oktober 24 oktober  
  7 november 14 november 

15 november(reserv)

25 oktober    
8 november 15 november 28 november 12 december 

22 november 29 november 12 december 
(internbudget) 

 

14 december 20 december Januari 2017 Jan/febr 2017 

 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 24 april 2015 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har varit emot neddragningen av antalet kommunfullmäktigesammanträden 
under åren, först från tio till nio, sedan till åtta. Att nu antalet KF-sammanträden nu ökas 
till nio är bra och visar på att alliansmajoriteten insett att Vänsterpartiets kritik mot 
neddragningen varit korrekt.  
Antalet ärenden vid vissa KF-sammanträden har varit så många att ärenden blivit liggande 
eller debatten blivit lidande. När nu Nacka ska bygga stad kommer ärendemängden att öka 
så att en utökning av antalet KF-sammanträden till tio per år vore rimligt.” 
 
Sidney Holm (MP) lät, för Miljöpartiet de grönas arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”Sedan år 2012 har KF haft 4+4 sammanträden mot tidigare 5+4. Miljöpartiet har 
tillsammans med den övriga oppositionen de senaste åren drivit att vi bör återgå till det 
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gamla systemet med 5+4 sammanträden. Det har känts som om antal ärenden att behandla 
i KF automatiskt minskats i och med färre sammanträden för att i stället beslutas på 
delegation, något som i många fall kan vara till men för Nackas demokratiska utveckling. 
Eftersom tillväxttakten i Nacka ska gå från hög till extra hög under de kommande åren 
känns det bra att vi nu beslutar om att utöka antalet sammanträden till 5+4.” 
 
- - - - - 
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§ 63 KFKS 2015/325-409 

Analys av miljösituationen i Nacka 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen i slutrapporten Analys av miljösituationen i Nacka. 
 

Ärende 
I juni 2014 fattade kommunfullmäktige beslut om att anta sex lokala miljömål med 
tillhörande delmål i Nacka. I beslutet står det bland annat att miljömålen ska kompletteras 
med en analys av miljösituationen i Nacka där status och utveckling över tid beträffande 
miljömålen ska beskrivas. Miljöenheten har på uppdrag av stadsledningskontoret tagit fram 
en miljöanalys för fem av de sex miljömålen. Målet kring Begränsad klimatpåverkan har 
analyserats i en tidigare utredning och ingår därför inte här. Utifrån delmålen görs en 
beskrivning av utvecklingen av miljöområdet över tid samt en lägesbedömning och en 
bedömning av prioriteringsgrad.  
 
Resultatet av analysen visar att av 16 delmål är 14 stycken prioriterade och angelägna. Ett 
delmål är inte prioriterat men angeläget, delmålet kring God inomhusmiljö. Ett delmål anses 
uppfyllt, Minskade halter av flyktiga organiska kolväten, och kan utgå men behöver ändå följas 
upp i den ordinarie tillsynen som miljöenheten ansvarar för. Sammanfattningsvis visar 
miljöanalysen att det finns flera utmaningar inom miljöområdet för Nacka kommun att 
arbeta vidare med. För att lyckas arbeta med utmaningarna på ett strategiskt och kraftfullt 
sätt behövs en god samverkan inom kommunens organisation. Det krävs även en god 
samverkan med nackaborna, civilsamhället och näringslivet. Att skapa ett gemensamt 
engagemang för miljön är en framgångsfaktor för att nå alla lokala miljömålen. 
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 14 april 2015 
Slutrapport, Analys av miljösituationen i Nacka, 2015-04-15, miljöenheten. 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förnyelseenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät, för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp anteckna följande. I 
protokollsanteckningen instämmde Mats Gerdau (M), Cathrin Bergenstråhle (M), Gunilla 
Grudevall Steen (FP) och Jan-Eric Jansson (KD).  
 
”Mycket i Nacka kommuns miljöarbete går åt rätt håll. Analysen visar dock att de finns en 
del fortsatta utmaningar. Målen är både relevanta och angelägna att arbeta vidare med. Den 
nya miljömålskommittén arbetar nu med ett miljöprogram för Nacka kommun med 
konkreta åtgärder som avses behandlas i kommunfullmäktige vintern 2016. Det är nu 
viktigt att målen och möjliga åtgärder kommuniceras ut till nämnder och verksamheter. 
Miljömålskommittén är enig i ambitionen att under 2015 fokusera på giftfri vardag i 
förskolan och skolan. Vidare kommer ett antal seminarier/föreläsningar om aktuella 
miljörelaterade frågor att anordnas. En attitydundersökning kommer att göras bland 
Nackaborna som också senare ska följas upp med jämna mellanrum för att bl.a. se vilket 
genomslag det kommande miljöprogrammet och dess implementering får över tid. 
  
En kostpolicy håller nu på att tas fram. Inom Välfärd samhällsservice startar nu ett projekt 
kring Hållbar måltidsverksamhet. Kommunala äldreomsorgens kök, kökscheferna, ska 
utifrån miljömålen diskutera vad målen innebär för en hållbar måltidsverksamhet. 
Resultatet ska bli en handlingsplan för varje kök som bl.a. ska innefatta åtgärder för att 
minska matsvinnet och sortera avfallet bättre.”  
 
Maria Lähetkangas (S) lät, för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”Överlag ser miljösituationen i Nacka inte särskilt bra ut. Endast ett mål uppfyller 
förväntningarna. Många av de miljömål som beskrivs anges befinna sig i ”dåligt läge” med 
”hög prioritet”. Några områden som särskilt sticker ut är skydd av marina områden och 
båtlivets påverkan på miljön. Nacka är en kommun med mycket vatten och vi måste värna 
strandmiljön och djurlivet kring stränderna.  Andra områden som är i dåligt läge är buller 
och den biologiska mångfalden. Vi vill inte försumma den vackra naturen och de 
omgivningarna vi har i Nacka bara för att vi bygger mycket i Nacka just nu. Vi vill bevara 
friheten för människor att röra sig i naturen och vi socialdemokrater företräder en mer 
långsiktigt hållbar utveckling i byggandet där vi tar betydligt större ansvar för miljön.” 
 
Sidney Holm (MP) lät, för Miljöpartiet de grönas arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”Miljöenheten har gjort ett bra arbete när de tagit fram sin analys av miljösituationen i 
Nacka. Att slutrapporten sedan inte blev någon särdeles munter läsning hade nog ingen 
räknat med men det var inte heller rapportens syfte. Miljöpartiet står efter det att även vi 
fått vara med och påverka, helt bakom de lokala miljömålen för Nacka som klubbades 
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igenom på det sista kommunfullmäktige förra mandatperioden. Vi tycker det är bra att det 
nu också finns en genomarbetad analys över dagsläget. Nu gäller det att hela 
kommunledningen tar till sig analysen och med en kraftfull strategisk styrning börjar arbeta 
för att nå de uppsatta målen. 
Miljöpartiet har vid återkommande tillfällen påpekat att en kraftfull strategisk styrning inom 
miljöområdet är något som saknas här i kommunen, något som nu även lyfts fram som en 
brist i slutrapporten från miljöenheten. Kommunen har många bra policys och 
strategidokument men nu krävs det också att det blir lite mer verkstad. Slutrapporten 
kommer med flera bra förslag och nästan alla motioner och förslag vi i Miljöpartiet har 
kommit med de senaste åren skulle kunna återvinnas då de skulle bidra till att nå de lokala 
miljömålen. Bollen är satt i rullning men för att komma i mål räcker det inte med en massa 
spelare som bara springer kors och tvärs över planen. Miljöpartiet föreslår att det tillsätts en 
miljömålsdirektör som leder arbetet med framtagande av det kommande miljöprogrammet 
för att sedan bli den kraftfulla strategiska resurs som tar på sig ledartröjan och ser till att vi 
kommer i mål.” 
 
- - - - - 
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§ 64 KFKS 2015/174-001 

Inflytande och innovation som verktyg för att bli bäst på 
att vara kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar rapport Inflytande och innovation i Nacka kommun – goda 
exempel den 27 april 2015. Rapporten överlämnas till nämnderna för kännedom. 
 
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att tillsammans med invånare, 
medarbetare och civilsamhälle vidareutveckla metoder för inflytande. Uppdraget ska 
rapporteras till kommunstyrelsen senast vid sammanträdet den 14 december 2015. 
 

Ärende 
Ett av Nacka kommuns åtta övergripande mål är Starkt medborgarinflytande. Beslutet 
om mål och budget 2015-2017 poängterar vikten av medborgarinflytande; ”En tydlig och 
god kommunikation och dialog är strategiskt viktigt när Nacka växer, det arbetet ska därför 
förstärkas”.  
 
En sammanställning av exempel på inflytandearbete som redan bedrivs eller har testats 
finns bifogad till tjänsteskrivelsen. Exemplen kommer bland annat från enheterna inom det 
tekniska området som arbetat med att förbättra sin externa dialog. Andra exempel är: 
Utbildningsenhetens arbete med kvalitetsutveckling, äldreenhetens teknikutveckling med de 
äldre och arbets- och företagarenhetens Advisory Board. Stadsutvecklingsarbetet i Nacka 
har hittills samlat på sig goda erfarenheter av att kommunicera och involvera invånarna. 
Arbetet presenteras i rapporten, bilaga 1 till tjänsteskrivelsen och det arbete som 
genomförts inom ramen för Konsten att skapa stad analyseras mer i detalj i bilaga 2 till 
tjänsteskrivelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 27 april 2015 
Rapport: Inflytande och innovation i Nacka kommun – goda exempel 
Lägesrapport: Konsten att skapa stad 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med förnyelseenhetens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Inflytande och påverkansmöjligheter för medborgarna är viktigt så länge som det inte 
negativt påverkar andra medborgares rättigheter och möjligheter. Vänsterpartiet instämmer 
dock inte i alliansmajoritetens syn på hur detta ska hanteras.  
 
”Kund”-undersökningar har i Nacka en mycket stor roll i styrningen av verksamheten. 
Sådan undersökningar kan ofta vara en temperaturmätare på verksamheten men i Nacka är 
tilltron till att undersökningarna säger sanningen, och hela sanningen, alldeles för stor. 
Bortfallet i undersökningarna är ofta mycket stort. Det gamla talesättet ”som man ropar får 
man svar” gäller i hög utsträckningen även här.  
Kundvalssystemet är också ett system där Vänsterpartiet har en annan syn är allians–
majoriteten. Tanken att välja mellan olika anordnare ska ge den fullständiga valfriheten är 
helt fel. Att välja anordnare är ofta inte relevant, det är istället innehållet i den tjänst man 
får som bör kunna vara valbar. Hur ska jag som hemtjänstberättigad veta vilket av de 50-
talet bolagen som ger bäst hemtjänst, bäst hemtjänst för mig? Än mer flagranta exempel 
finns. Och vilket inflytande har jag över verksamheten? Svar: Inget men är anordnaren 
dålig så kan du välja om. 
Kundvalssystemet handlar egentligen inte om valfrihet och än mindre om inflytande, det 
handlar istället om att pressa kostnaderna, något som går ut över personal och brukare, 
samt om att ge den ”heliga” marknaden ytterligare ett område att härja på.” 
 
- - - - - 
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§ 65 KFKS 2015/159-109 

SOU 2014:7, krav på privata aktörer i välfärden 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
I SOU 2014:7 har den så kallade ägarprövningsutredningen lagt förslag om lagändringar 
som är tänkta att skärpa kraven på privata aktörer i välfärden. Sammanfattningsvis föreslås i 
utredningen att insikt, erfarenhet och lämplighet samt ekonomiska förutsättningar för en 
långsiktig verksamhet bör krävas av huvudmän för fristående skolor och förskolor samt av 
privata utförare av socialtjänst. Utredningen föreslår dessutom att det ska införas krav på 
tillstånd för verksamhet inom hemtjänsten samt för sådana boenden och hem som idag är 
undantagna från tillståndsplikt.  
 
Stadsledningskontoret avser att ta fram förslag till yttrande från Nacka kommun till 
kommunstyrelsens sammanträde den 25 maj 2015. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 april 2015 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 66 KFKS 2015/120-501 

Föreslagna trafikförändringar i SL-trafik 2015/2016 
Yttrande till Stockholms läns landsting 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar trafikenhetens förslag till yttrande över förslagen om 
trafikförändringar i SL:s trafik perioden 2015/2016. 
 

Ärende 
Inför trafikförändringar i SL – trafiken för år 2015/2016 har Nacka kommun från 
Stockholms läns landsting/Trafikförvaltningen erhållit ett remissbrev vilket inbjuder 
kommunen att inkomma med synpunkter och förslag till förändringar i 
kollektivtrafikutbudet som ska träda kraft i december 2015. Inga beslut har ännu fattats om 
dessa förslag. Kommunen har fått förlängd svarstid till den 25 maj. 
 
Det kan konstateras att förslagen till trafikförändringar för år 2015/2016 är konkreta och i 
förslagen föreslås mest besparingar. Nacka kommun anser att det kollektivtrafiknät som 
finns i dag måste förstärkas och tillföras ytterligare resurser istället för de neddragningar 
som ingår föreslagna trafikförändringarna, förutom med anledning av befolknings- och 
arbetsplatstillväxten, också särskilt med hänsyn till ombyggnaden av Slussen. I yttrandet 
kommenteras Trafikförvaltningens förslag till ändringar i SL-trafiken för 2015-2016 samt 
föreslås kompletterande förbättringar. 
 

Handlingar i ärendet 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 21 april 2015 
Förslag till yttrande  
Trafikförvaltningens förslag i SL-trafiken år 2015/2016  
Trafikförvaltningens kommentarer på Nacka kommuns yttrande för år 2014  
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (FP), Khashayar 
Farmanbar (S) och Sidney Holm (MP), bifall till trafikenhetens förslag.  
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Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät, för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp, anteckna 
följande. 
 
”Vi har nu tagit del av SL kommande planeringar av kollektivtrafiken som berör Nacka. 
Det är anmärkningsvärt och sorgsamt att SL nu tvingas dra ner busstrafiken till Nacka 
strand till en halverad turtäthet. Det är delvis en följd av Moderaternas företagsfientliga 
politik som drabbat Nacka strand och som fått flera företag att flytta därifrån. Denna 
neddragning av busslinjer kommer till följd av minskat resandeunderlag och kommer även 
att påverka de boende i Nacka Strand med innebörden att det blir sämre för miljön och 
friheten att kunna transportera sig enkelt. Vi socialdemokrater vill driva en mer aktiv 
företagspolitik i Nacka som också innebär fler kollektiva resvägar.” 
 
- - - - - 
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§ 67 KFKS 2015/89-219 

Fler förskoleavdelningar på samma yta 
Motion den 2 februari 2015 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå förslagen i motionen att göra 
detaljplaneändring för alla förskolor som har en begränsning att bygga en våning. Varje 
förskola har individuella förutsättningar varför en generell planändring inte är lämplig. 
 

Ärende 
Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktigesammanträde den 2 februari 2015 en 
motion med förslag om att kommunstyrelsen ska ta fram detaljplaneförändringar som 
tillåter att alla befintliga förskolor när/om behov uppstår kan byggas om till två plan. Att 
ändra detaljplaner är ofta en mångårig process därför vill miljöpartiet att kommunen går 
igenom alla detaljplaner som innehåller en våning och ändrar så att dessa tillåter två 
våningar. 
 
Bedömningen är att det är effektivast avseende ekonomi och resurser att göra 
planändringar för utvalda förskolor utifrån en initial bedömning, snarare än att ändra alla 
en-våningsbestämmelser till att tillåta två våningar. Enheten för fastighetsutveckling arbetar 
kontinuerligt med att hitta fler förskoleplatser och för några år sedan gjordes en översyn av 
alla förskolor i södra Boo. Att hitta väl fungerande arbetsformer kring detta med 
representanter från berörda avdelningar inom kommunen är även fortsättningsvis av stor 
vikt.  

Handlingar i ärendet 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 27 april 2015 
Motion 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
motionens förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till planenhetens förslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät, för Miljöpartiet de grönas arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”I tjänsteskrivelsen som den styrande majoriteten tagit fram står det att läsa: 
”Varje förskola har individuella förutsättningar varför en generell planändring inte är lämplig.”  
Det stämmer att varje förskola har individuella förutsättningar, men förutsättningar 
förändras också över tid, vilket detaljplanerna ofta inte är anpassade efter. Det är just därför 
en generell planändring är lämplig. Självklart finns det platser där olika förutsättningar gör 
att två våningsplan inte lämpar sig, detta kommer att visa sig när väl planeringensprocessen 
är igång.  
Nacka växer i ett högt tempo, både befolkningsmängden och sammansättningen av denna 
förändras i ett högt tempo. Den flexibilitet förslaget i motionen skapar utrymme för kan 
blir en viktig tillgång då det inte alltid blir som man först planerat.” 
 
- - - - - 
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§ 68 KFKS 2014/696-619 

Allergironder i skolor och förskolor  
Motion den 16 juni 2014 av Gunnel Nyman Gräff och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett medvetet och brett arbete kring allergi-, 
hälso-, och miljöfrågor kopplat till skolor och förskolor i Nacka kommun samt att det görs 
allergironder. 
 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna vill att kommunfullmäktige ska ge kommunstyrelsen i uppdrag att på lämpligt 
sätt se till att allergironder blir en självklar del av verksamheten i de skolor som finansieras 
med skolpeng.  

Det pågår ett medvetet och brett arbete kring allergi-, hälso-, och miljöfrågor kopplat till 
skolor och förskolor i Nacka kommun. De parter som är involverade är Välfärd skola, 
utbildningsenheten, miljöenheten samt lokalenheten. Skolor och förskolor är skyldiga att 
genomföra egenkontroll, som miljöenheten följer upp. Formellt finns kravet på 
egenkontroll i miljöbalken Utbildningsenheten svarar för tillsyn gällande fristående och 
insyn i kommunala förskolor, och erbjuder alla förskolor att använda en mall för 
barnskyddsrond, där allergi är en del.    
 
Skolor genomför allergironder i samband med den årliga arbetsmiljöronden, där astma- och 
allergiförbundets mall används. Allergifrågan är också en del i projektet Trygg och säker 
förskola, ett samarbete mellan utbildningsenheten och miljöenheten. Sammantaget saknas 
det dock uppgifter om allergironder görs i samtliga skolor och förskolor.  
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 22 april 2015 
Utbildningsnämnden den 10 december 2014 §84 
Broschyr Egenkontroll för hälsa och miljö – så funkar det 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i utbildningsnämnden den 10 december 2014 § 84 
Utbildningsnämnden föreslog att kommunfullmäktige noterar att den som bedriver skol-
verksamhet har ansvaret för barnens arbetsmiljö och ska vidta de åtgärder som krävs för att 
uppfylla det ansvaret. Kommunen saknar verktyg för att styra hur fristående skolor arbetar 
med arbetsmiljöfrågor och kan därför inte besluta att allergironder blir en självklar del av 
verksamheten i de skolor som finansieras med skolpeng. Utbildningsnämnden föreslår där-
med att kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad.  
För egen del noterade utbildningsnämnden att arbetsmiljöansvaret för eleverna i de 
kommunala skolorna ligger på kommunstyrelsen och att det därför inte ingår i nämndens 
ansvar för beredningen av förslagen i motionen att lägga några förslag i den delen. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till motionens förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förnyelseenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät, för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp, anteckna 
följande. 
 
”Våra kontakter med allergiförbundet visar på att det finns ett stort intresse för 
allergironder i Nacka kommuns verksamheter. Det skulle underlätta och förbättra livs- och 
arbetsplatskvaliteten för många Nackabor.” 
 
- - - - - 
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§ 69 KFKS 2015/162-759 

Tidiga insatser för barn och ungdomar 
Politikerinitiativ den 2 mars 2015 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar att om en nysatsning ska ske måste nytt beslut fattas i mål och 
budget för år 2016.  
 
Politikerinitiativet anses därmed färdigbehandlat. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsens satsning på projektet tidigare insatser slutfördes 2014. Av 
projektmedlen kvarstod 2,4 mkr. I politikerinitiativet föreslås att de återstående pengarna 
för projektet används för att konkretisera förslagen i slutrapporten från projektet. Om inte 
särskilda beslut fattats förs inte resurser över åren. Eftersom det inte skett, finns därmed 
inga pengar för särskild satsning 2015. Om en nysatsning på tidiga insatser ska göras måste 
nytt beslut fattas och medel avsättas i mål och budget för år 2016.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 mars 2015 
Politikerinitiativ den 2 mars 2015 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät, för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp, anteckna 
följande. 
 
”Vi ser framemot att detta arbete fortsätter. Dock ter det sig något slentrianmässigt och 
kanske tom slarvigt att de återstående pengarna för den verksamheten är borta utan att 
någon reflektion gjordes över den rekommenderade fortsättningen.” 
 
- - - - - 
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§ 70 KFKS 2014/781-601 

Giftfri vardag i skolan och förskolan 
Politikerinitiativ den 1 september 2014 av Hans Peters (C) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar att ett av de antagna lokala miljömålen handlar om en giftfri 
miljö och att arbetet med en giftfri vardag för barn alltså ligger inom ramen för 
kommunens pågående miljömålsarbete. Frågan om en inventering av gifter i skola och 
förskola kommer att vara en del av den handlingsplan som kommunstyrelsen kommer att 
få ta ställning till i slutet av året. Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 

Ärende 
Hans Peters (C) föreslår i ett politikerinitiativ att kommunstyrelsen ska ge Välfärd skola i 
uppdrag att inventera förekomsten av gifter och olämpliga kemikalier i förskolor och skola 
med målsättningen att få bort dem från verksamheterna. Vidare föreslår han att enskilt 
drivna skolor och förskolor ska uppmanas att göra detsamma. 
 
I juni 2014 fastslog kommunfullmäktige Nackas lokala miljömål. Ett av dessa mål handlar 
om en giftfri miljö och barns rätt till en giftfri vardag poängteras särskilt. De lokala 
miljömålen kommer att kompletteras med en handlingsplan, där inventering av gift i skolor 
och förskolor kan vara en aktivitet. I arbetet med att ta fram en handlingsplan vägs olika 
aktiviteter mot varandra och prioriteras utifrån vad som har störst önskad effekt. 
Kommunstyrelsen kommer att få ta ställning till handlingsplanen i slutet av året.  

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 27 april 2015 
Politikerinitiativ Giftfri vardag i skolan och förskolan 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förnyelseenhetens förslag. 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 71 KFKS 2015/163-866 

Köp konstverket "arga tanten statyn" 
Politikerinitiativ den 2 mars 2015 av Khashayar Farmanbar(s), Jonatan Larsen (s), Maria 
Lähetkangas(s), Helena Westerling(s), Kaj Nyman(s) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen avslår förslaget att köpa konstverket Med handväskan som vapen. 
Kommunstyrelsen noterar därvid att statyn saknar lokal förankring och inte är framtagen i 
samspel med Nackaborna. Vidare noterar kommunstyrelsen att anhörig till kvinnan som 
statyn föreställer inte önskar att statyn uppförs. 
 
Politikerinitiativet anses därmed färdigbehandlat. 
 

Ärende 
Socialdemokraterna i Nacka föreslår genom ett politikerinitiativ att Nacka ska köpa 
konstverket ”arga tanten statyn”. På så sätt vill initiativtagarna markera mot högerextremism.  
 
Kommunfullmäktige antog 2007 en vision för den offentliga konsten i Nacka (Dnr KFKS 
2007/73). Enligt visionen ska konsten i det offentliga rummet beröra och säga något om 
sin samtid. Konstverket säger något om samtiden då det refererar till en händelse i Växjö 
1985 då en kvinna slår en nazist med sin handväska.  
 
Strategin som ska användas för att nå visionen bygger på att konsten i det offentliga 
rummet skapas i dialog med medborgare, fastighetsägare och stadsplanerare. Konstverket 
har inte tagits fram i dialog med medborgare och det saknar också lokal anknytning till 
Nacka. Vidare är konstverket omtvistat och anhörig till kvinnan som avbildas önskar att 
statyn inte uppförs. Med hänvisning till detta föreslås kommunstyrelsen avslå initiativet. 
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 22 april 2015 
Politikerinitiativ, Köp konstverket ”arga tanten” 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till politikerinitiativet. 
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Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förnyelseenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 72 KFKS 2015/228-258 

Återbetalning av och stopp för gatukostnadsersättningar 
Remiss av motion den 23 mars 2015 av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och 
Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till exploateringsenheten för 
utredning och förslag till beslut i ärendet om mål och budget för 2016. 
 

Ärende 
Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och Christina Ståldal (NL) lämnade vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 23 mars 2015 en motion med förslag om att 
upphöra med uttagande av gatukostnadsersättningar för befintliga vägar i 
förnyelseområden och återbetala hittills uttagna ersättningar. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 1 april 2015 
Motion 
 
- - - - - 
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§ 73 KFKS 2015/229-210 

Kummelnäsområdet som bevarandeområde enligt 
detaljplan 
Remiss av motion den 23 mars 2015 av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och 
Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden för utredning och förslag till beslut senast den 15 september 2015. 
 

Ärende 
Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och Christina Ståldal (NL) lämnade vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 23 mars 2015 en motion med förslag om att 
Kummelnäsområdet även fortsättningsvis ska vara ett bevarandeområde enligt planförslag. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 1 april 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 74 KFKS 2015/231-770 

Sjukhus i Nacka 
Remiss av motion den 23 mars 2015 av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och 
Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till stadsledningskontoret för 
utredning och förslag till beslut senast den 18 augusti 2015. 
 

Ärende 
Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och Christina Ståldal (NL) lämnade vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 23 mars 2015 en motion med förslag om att, i 
förhandlingar med landstinget, under en 10‐årsperiod utveckla Nacka närsjukhus till ett 
fullskaligt sjukhus. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 1 april 2015 
Motion 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet överlämnar motionen till stadsledningskontoret 
för utredning och förslag till beslut senast den 18 augusti 2015. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 75 KFKS 2015/233-109 

Behandling av motioner 
Remiss av motion den 23 mars 2015 av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och 
Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till stadsledningskontoret för 
utredning och förslag till beslut senast 18 augusti 2015. 
 

Ärende 
Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och Christina Ståldal (NL) lämnade vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 23 mars 2015 en motion med förslag om att 
motioner ska behandlas så snabbt som möjligt och senast inom ett år. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 1 april 2015 
Motion 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet överlämnar motionen till stadsledningskontoret 
för utredning och förslag till beslut senast den 18 augusti 2015. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 76 KFKS 2015/232-007 

Kommunfullmäktiges revisorer 
Remiss av motion den 23 mars 2015 av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och 
Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till stadsledningskontoret för 
utredning och förslag till beslut senast den 18 augusti 2015. 
 

Ärende 
Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och Christina Ståldal (NL) lämnade vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 23 mars 2015 en motion med förslag om att 
kommunala revisorer ska tillsättas inom alla partier och att ordföranden för de kommunala 
revisorerna tillsätts av oppositionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 1 april 2015 
Motion 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet överlämnar motionen till stadsledningskontoret 
för utredning och förslag till beslut senast den 18 augusti 2015. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 77 KFKS 2015/236-209 

Boende till överkomligt pris 
Remiss av motion den 23 mars 2015 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till enheten för strategisk 
stadsutveckling för utredning och förslag till beslut i ärendet om mål och budget för 2016. 
 

Ärende 
Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 23 mars 2015 en 
motion med förslag om att det tas fram markanvisningsavtal som reglerar så att det 
produceras 1500 billiga hyreslägenheter på Västra Sicklaön.  
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 1 april 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 78 KFKS 2015/237-133 

Tillfälliga flyktingbostäder 
Remiss av motion den 23 mars 2015 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till enheten för strategisk 
stadsutveckling för utredning och förslag till beslut i ärendet om mål och budget för 2016. 
 

Ärende 
Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 23 mars 2015 en 
motion med förslag om att kommunen tar fram lämpliga platser på Västra Sicklaön där 
tillfälliga bygglov för flyktingboenden kan ges.  
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 1 april 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 79 KFKS 2015/234-265 

Upprustning av Långsjöns naturreservat 
Remiss av motion den 23 mars 2015 av Martin Hellströmer, Zakia Mirza och Majvie Swärd 
(S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till natur- och trafiknämnden för 
utredning och förslag till beslut i ärendet om mål och budget för 2016. 
 

Ärende 
Remiss av motion den 23 mars 2015 av Martin Hellströmer, Zakia Mirza och Majvie Swärd 
(s) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 23 mars 2015 en motion med 
förslag om att kommunen utreder kostnad och möjligheter att anlägga belysning på 
motionsslinga, anlägga skridskobana på sjön mm samt utreda kostnader och möjligheter för 
visst underhåll. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 1 april 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 80 KFKS 2015/235-820 

Jämställda fritidsanläggningar 
Remiss av motion den 23 mars 2015 av Martin Hellströmer, Khashayar Farmanbar, Majvie 
Swärd och Helena Westerling (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till fritidsnämnden för utredning 
och förslag till beslut senast 15 september 2015. 
 

Ärende 
Martin Hellströmer, Khashayar Farmanbar, Majvie Swärd och Helena Westerling (S) 
lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 23 mars 2015 en motion med förslag 
om att kommunen i ett tidigt skede i detaljplaneprocessen gör en jämställdhetsanalys på 
vilka fritidsanläggningar och idrottsytor som ska ritas in i området och att behovet av 
anläggningar analyseras utifrån ett jämställdhetsperspektiv. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 1 april 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 
 

§ 81 KFKS 2015/347-808 

Cykelutbildning för vuxna 
Remiss av motion den 27 april 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till fritidsnämnden för utredning 
och förslag till beslut senast den 15 september 2015. 
 

Ärende 
Lisskulla Zayane (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 27 april 2015 
en motion med förslag om att kommunen ska initiera ett samarbete med Cykelfrämjandet 
så att fler vuxna kan få möjlighet att lära sig cykla. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 29 april 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 82 KFKS 2015/346-312 

Snabbcykelbanor på vägbanor 
Remiss av motion den 27 april 2015 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till natur- och trafiknämnden för 
utredning och förslag till beslut senast den 18 augusti 2015. 
 

Ärende 
Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 27 april 2015 en motion med förslag om att kommunen ska underlätta för cyklister och 
tillåta cykling på vägbanor där kommunens cykelbanor är undermåliga. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 29 april 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 83 KFKS 2015/349-759 

SL-kort till ungdomar under sommarlovet 
Remiss av motion den 27 april 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till stadsledningskontoret för 
utredning och förslag till beslut i ärendet om mål och budget för 2016. 
 

Ärende 
Lisskulla Zayane (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 27 april 2015 
en motion med förslag om att ungdomar mellan 12 och 18 år som lever i familjer med små 
marginaler och inte har fått något sommarjobb ska erbjudas ett sommarbusskort. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 29 april 2015 
Motion 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att motionen överlämnas stadsledningskontoret för utredning och 
förslag till beslut i ärendet om mål och budget för 2016. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  
 
- - - - - 
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§ 84 KFKS 2015/345-265 

Belysning kring Långsjön 
Remiss av motion den 27 april 2015 av Eric Myrin (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till natur- och trafiknämnden för 
utredning och förslag till beslut i ärendet om mål och budget för 2016. 
 

Ärende 
Eric Myrin (SD) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 27 april 2015 en 
motion med förslag om att kommunen ska verka för anläggande av belysning kring 
Långsjöns naturreservat. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 29 april 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 85 KFKS 2015/348-620 

Utökad tid på fritidshem för förskolebarn med 
föräldraledig förälder 
Remiss av motion den 27 april 2015 av Maria Lähetkangas och Espen Bjordal (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till utbildningsnämnden för 
utredning och förslag till beslut i ärendet om mål och budget för 2016. 
 

Ärende 
Maria Lähetkangas och Espen Bjordal (S) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 27 april 2015 en motion med förslag om att utöka tiden på fritidshem för barn i 
förskoleklass med föräldraledig förälder och att vid tveksamhet redovisa den ”besparing” 
kommunen gör för att dessa barn inte får samma vistelsetid i skolan som övriga barn. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 29 april 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 86 

Övriga frågor 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 


